
 
 
  

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Kommunfullmäktige 
Sammanträdesdatum 
2014-11-19 

Sida 1(45) 
 

Plats och tid Mölndals stadshus, kommunfullmäktigesalen, klockan 18-21.45 

Beslutande 
 
 
 
 
 
 
 

Marie Östh Karlsson (S) 
Ralf Lorentzon (S) 
Pernilla Övermark (S) 
Tomas Angervik (S) 
Elpida Georgitsi (S) 
Raymond Carlsson (S) 
Ulla-Britt Thor (S) 
Sven-Ove Johansson (S), ordförande 
Therese Johansson (S) 
Karin Vedlin (S) 
Patrik Karlsson (S) 
Stefan Gustafsson (S) 
Christian Hansson (S) tjänstgör för Solveig Hallin (S) 
Ove Dröscher (S) 
Gun Kristiansson (S) 
Bernt A Runberg (S) 
Rasha Riad (S) 
Lennart Wallensäter (S) 
Hans Bergfelt (M) 
Gabriela Nilsson (M) 
Merjem Maslo (M) 
Johanna Rantsi (M) 
Kajsa Hamnén (M) 
Bengt Möndell (M) 
Kristian Vramsten (M) 
Carina Gustafsson (M) 
Maria Rantsi (M), första vice ordförande 
Kenneth Wallin (M) 
Marcus Ewerstrand (M) 
Johan Ahlsell (M) 
Peter Librell (M) tjänstgör för Gerhard Bengtsson (M) 
Arne Woxlin (M) 
Jennie Rodin (MP) 
My Blomgren (MP) 
Kader Hamakarim (MP), andra vice ordförande 
Annika Bjerrhede (MP) 
Ulrika Frick (MP) 
Rasmus Draklander (MP) 
Anders Dahlgren (MP) tjänstgör för Ulla-Carin Moberg (MP) 
Elin Andersson (FP) 
Joakim Wikström (FP) tjänstgör för Margareta Krakowski (FP) 
Glenn Grimhage (FP) 
Marcus Claesson (FP) 
Bertil Levin (FP) 
Delaram Esmaeili (FP) 
Kjell-Åke Jönsson (SD) tjänstgör för Ilona Michalowski (SD) 
Rune Nilsson (SD) tjänstgör för Peter Bjellheim (SD) 
Fredrik Mellbin (SD) 
Erik Rossi (SD) 
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Joel Olsson (SD) 
Tobias Hellström (SD) 
Marie Lindqvist (V) 
Jessica Wetterling (V), § 119-136, kl 18-21.15 
Jerker Halling (V) tjänstgör för Jessica Wetterling (V), § 137-145 
Åke Nises (V) 
Ana Maria Stuparich (V) 
Maria Martini (C) 
Eric Nilsson (C) 
Ingemar Johansson (C) 
Anders Karlsson (KD) 
Peter Berg Johnson (KD) 
Johanna Karlsson Deucher (KD) tjänstgör för Rose-Marie Sjöholm (KD), 
§ 119-120, kl 18-18.30 
Rose-Marie Sjöholm (KD), § 121-145, kl 18.30-21.45 
 

Övriga närvarande 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ersättare 
Estelle Hwatz (S) 
Kaj Johansson (S) 
Shahla Alamshahi (S) 
Harri Ikonen (S) 
Jasmine Znar Machiani (S) 
Kåre Widenqvist (S), kl 18-20.45 
Lovisa Rambjer (S) 
Roland Alkvik (S) 
Anders Enelund (M) 
Isabelle Vramsten (M) 
Ingvar Paulsson (M) 
Naliya Ibrahim (MP) 
Tina Höstlycke (FP) 
Kjell Karlson (FP) 
Jerker Halling (V), § 119-136 
Sara Janhäll (C) 
Lennart Börjesson (C) 
Johanna K Deucher (KD), § 121-145 
André Zeidan (KD), § 119-128, kl 18-20.50 
 
Tjänstemän m.fl. 
Håkan Ahlström, stadsdirektör, § 122 
Suzanna Bengtsson, kommunsekreterare 
Eveline Stomvall, ekonomichef, § 122 
Staffan Sjöberg, administrativ chef stadsbyggnadsförvaltningen, § 134 
 
Revisorer 
Jan-Erik Lindström (S), § 120 
Birgitta Evans (S), § 121 
 

Utses att justera Ralf Lorentzon (S) och Maria Martini (C) 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Justeringens plats och tid Torsdagen den 27 november 2014, kl. 8 

Underskrifter Sekreterare  _________________________________________  Paragrafer: 119 - 145 
  Suzanna Bengtsson 

  
 Ordförande  _______________________________________________  
  Sven-Ove Johansson 

  
 Justerande  _______________________________________________  
  Ralf Lorentzon                    Maria Martini 
   ANSLAG/BEVIS 
 Protokollet är justerat. Justeringen har offentliggjorts genom anslag. 
  Instans Kommunfullmäktige 
  Sammanträdesdatum 2014-11-19 
  

 
Anslaget sätts upp 
 

2014-11-27 Anslaget tas ner  2014-12-19 
   

Sista dag för överklagande 
  

2014-12-18 

Underskrift  ______________________________  
 

  Utdragsbestyrkande 

  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Innehållsförteckning 
 
§ 119   Meddelanden 

§ 120   Revisionsrapport; Granskning av kvalitet i överförmyndarnämnden i Mölndals stad 

§ 121   Revisionsrapport; Granskning av mottagandet av ensamkommande flyktingbarn 

§ 122   Information om budgetprocessen i Mölndals stad 

§ 123   Debatt och överläggning om förslag till budget/plan 2015-2017 och med det sammanhängande 

frågor 

§ 124   Förslag till kommunal utdebitering 2015 

§ 125   Budget 2015 samt ekonomisk plan 2016-2017 

§ 126   Investeringsbudget 2015 samt plan 2016-2017 

§ 127   Förslag till kommunfullmäktiges mål och indikatorer med värden 2015 

§ 128   Budget 2015 för kommunrevisionen 

§ 129   Överförmyndarutredning Mölndal-Kungsbacka-Härryda-Partille 

§ 130   Godkännande av exploateringsavtal 55-2014 för Kängurun 21 m.fl. (Krokslätts fabriker) 

§ 131   Antagande av detaljplan för Kängurun 21 m.fl 

§ 132   Vattenförsörjningsplan för Göteborgsregionen 

§ 133   Attestreglemente för Mölndals stad 

§ 134   Ny taxa för byggnadsnämndens och planeringsutskottets verksamhet 2015 

§ 135   Annonsering av kommunfullmäktiges sammanträden i ortstidningar, mandatperioden 2015-

2018 

§ 136   Svar på motion (MP) om att göra Mölndal till en fristad för förföljda författare 

§ 137   Svar på motion (S) om att förändra budgetprocessen i Mölndal stad 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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§ 138   Svar på motion (V) om att Mölndalsbostäder AB inte ska betala koncernbidrag till Mölndals 

stad 

§ 139   Svar på motion (SD) om vattenkraft 

§ 140   Svar på motion (FP) om breddad järnvägsviadukt i Lackarebäck 

§ 141   Redovisning av obesvarade motioner 

§ 142   Redovisning av uppdrag, lämnade av kommunfullmäktige till nämnder och styrelse 

§ 143   Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ledamot (MP) i social- och 

arbetsmarknadsnämnden 

§ 144   Begäran om att utse ny ersättare (SD) i kommunfullmäktige 

§ 145   Befrielse från uppdrag som ersättare (M) i kommunfullmäktige 

 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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 § 119   

Meddelanden  

Kommunfullmäktiges beslut  
Meddelandena läggs till handlingarna. 
 
  

1.   Dnr KS 384/14 
Revisionsrapport; Granskning av investeringsprocessen samt inköp och upphandling i 
Mölndalsbostäder AB 
 
2.  Dnr KS 256/14 
Redovisning av vård- och omsorgsnämndens ej verkställda beslut, kv. 2, år 2014. 
 
3.  Dnr KS 192/14 
Redovisning av social- och arbetsmarknadsnämndens ej verkställda beslut,  
kv. 2 och 3, år 2014. 
 
4. 
Tackkort från Karin Vedlin (S) för uppvaktningen i samband med hennes 50-årsdag i 
september 2014. 
 
5. 
Dnr KS 12/14 
Beslut i Kammarrätten i Göteborg, angående laglighetsprövning av fullmäktiges beslut den 
18 december 2013, § 190, (godkännande av exploateringsavtal avseende del av Balltorp 
(Blixås) med Veidekke). Kammarrätten har bestämt att inte meddela prövningstillstånd, 
d.v.s. förvaltningsrättens (och därmed kommunfullmäktiges) beslut står fast.  
   

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 394/14 

§ 120   
Revisionsrapport; Granskning av kvalitet i överförmyndar-
nämnden i Mölndals stad 

Kommunfullmäktiges beslut 
Revisionsrapport om granskning av kvalitet i överförmyndarnämnden i Mölndals stad läggs 
till handlingarna. 
 
  
Ärendet 
Ernst & Young har på uppdrag av kommunrevisorerna granskat överförmyndarnämnden. 

Syftet med granskningen har varit att granska om överförmyndarnämnden säkerställt att det 
finns ändamålsenliga rutiner för att säkerställa kvalitet bland förvaltare och gode män. De 
huvudsakliga resultat som framkommit i granskningen är att överförmyndarnämnden har 
rutiner för rekrytering av ställföreträdare (samlingsbegrepp för förvaltare och gode män).  

Överförmyndarnämnden säkerställer tillgänglighet och kommunikation avseende över-
förmyndarnämndens verksamhet genom fasta tider för expedition, telefon och epost, 
information på webbplatsen och informationsutskick till ställföreträdare. Samtliga nya 
ställföreträdare måste gå en utbildning och nämnden tillhandahåller en särskild utbildning 
för gode män för ensamkommande barn.  Ernst & Young bedömer därmed att nämnden 
arbetar förebyggande för att övervaka kvalitet bland ställföreträdares verksamhet, men man 
bedömer dock att dokumenterade rutiner inom ett antal områden saknas, exempelvis för 
rekrytering av ställföreträdare. 

Granskningens resultat visar även att nämnden säkerställer en tillfredställande tillsyn över 
ställföreträdare. Detta övervakar nämnden genom fastställda rutiner för granskning av 
förteckningar samt års- och sluträkningar. Samverkan sker med andra förvaltningar, men 
inte på politisk nivå. Det finns för närvarande planer på en sammanslagning av Mölndals 
stads överförmyndarenhet och andra överförmyndarförvaltningar i närliggande kommuner. 

Enligt vad som framkommit i granskningen säkerställer överförmyndarnämnden att det 
finns rutiner för brister i redovisning eller utövande av ställföreträdarskap påträffas samt för 
sent inkomna årsräkningar. 

Länsstyrelsen har granskat överförmyndarnämnden 2013. Granskningen visade att hand-
läggningen sköttes på ett mycket bra sätt med hög ambitionsnivå av kompetenta hand-
läggare.  

Ernst & Youngs granskning har visat att nämnden har utmaningar med årliga ekonomiska 
budgetunderskott och har tidigare haft svårt med personalförsörjning. Den sammanfattande 
bedömningen utifrån de ställda revisionsfrågorna är att nämnden i all väsentlighet har säker-
ställt en tillfredsställande tillsyn över ställföreträdarna. 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Några av de rekommendationer som lämnas till överförmyndarnämnden är att nämnden bör 
fortsätta arbetet med att upprätta dokumentation över verksamhetens väsentligaste 
processer, samt att upprätta dokumenterade rutiner avseende rekrytering- och utbildning av 
ställföreträdare samt kompetensutveckling av handläggarna. 

 Ärendets behandling 
Revisionsrapport september 2014 – Granskning av kvalitet i överförmyndarnämnden.  

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 11 september 2014. 
 
Överförmyndarnämnden har behandlat ärendet den 28 oktober 2014, § 91. 
 
Dagens sammanträde 
Vald revisor Jan-Erik Lindström (S) redogör för revisionsrapporten. 

Ledamöter och ersättare ges tillfälle att ställa frågor. 

Ordföranden tackar för föredragningen. 

Expedieras till 
Ernst & Young, överförmyndarnämnden, revisorerna 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 398/14 

§ 121   
Revisionsrapport; Granskning av mottagandet av ensam-
kommande flyktingbarn 

Kommunfullmäktiges beslut 
Revisionsrapport om granskning av mottagandet av ensamkommande flyktingbarn läggs till 
handlingarna. 
 
  
Ärendet 
Ernst & Young har på uppdrag av kommunrevisorerna granskat mottagandet av ensam-
kommande barn i Mölndals stad. 

Syftet med granskningen har varit att undersöka om mottagande och stödet till ensam-
kommande flyktingbarn är ändamålsenligt samt om samverkan mellan verksamhetsområden 
som ansvarar för dessa barn fungerar på ett tillfredsställande sätt. 

Som ankomstkommun för ensamkommande barn styrs stadens mottagande främst av det 
avtal som slutits med Migrationsverket år 2006. Då uppdraget som ankomstkommun har 
inneburit att ett stort antal barn stannat i kommunen har verksamhetsanpassningar skett. 
Exempelvis har social- och arbetsmarknadsförvaltningen genomgått en större omorgani-
sation under år 2013-2014 där bland annat en enhet för ensamkommande barn har upp-
rättats. Enheten har ett uppdrag att genomföra utredningar, placera och följa upp samtliga 
ärenden inom målgruppen. 

Den pedagogiska verksamheten har en utvecklad modersmålsenhet som arbetar stödjande 
mot bland annat grundskoleverksamheten. För barn i gymnasieåldern finns program för 
språkintroduktion. Inom överförmyndarenheten prioriteras arbetet med att utse gode män till 
de ensamkommande barnen. En slutsats som dras i granskningen är att samverkan mellan 
verksamheterna kan stärkas, men revisorerna konstaterar att ett utvecklingsarbete avseende 
detta pågår.  

De olika nämnderna har valt att i viss utsträckning anta mål som direkt eller indirekt berör 
verksamheten kring de ensamkommande barnen. Uppföljningen varierar mellan nämnderna 
och en slutsats som dras i granskningen är att uppföljningskedjan kan förbättras, främst 
inom utbildningsförvaltningen. 
 
 Ärendets behandling 
Revisionsrapport september 2014 – Granskning av mottagandet av ensamkommande 
flyktingbarn.  

Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 23 oktober 2014, § 123. 
 
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet den 16 oktober 2014, § 81. 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dagens sammanträde 
Vald revisor Birgitta Evans (S) redogör för revisionsrapporten. 

Ledamöter och ersättare ges tillfälle att ställa frågor. 

Ordföranden tackar för föredragningen. 

Expedieras till 
Ernst & Young, social- och arbetsmarknadsnämnden, utbildningsnämnden, revisorerna 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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 § 122   

Information om budgetprocessen i Mölndals stad  
  
Dagens sammanträde 
Stadsdirektör Håkan Ahlström och ekonomichef Eveline Stomvall informerar om Mölndals 
Vision 2022 och dess koppling till budgetprocessen i Mölndals stad.  

Ledamöter och ersättare ges tillfälle att ställa frågor. 

Ordföranden tackar för föredragningen. 
 

  
 
  
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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 § 123   

Debatt och överläggning om förslag till budget/plan 2015-2017 och 
med det sammanhängande frågor   
  
Dagens sammanträde 
Kommunstyrelsens ordförande Marie Östh Karlsson (S) och kommunstyrelsens vice 
ordförande Hans Bergfelt (M) inleder debatten. Därefter görs inlägg av i tur och ordning; 
Ulrika Frick (MP), Peter Berg Johnson (KD), Marie Lindqvist (V), Marcus Claesson (FP), 
Ingemar Johansson (C), Marie Östh Karlsson (S) och Ana Maria Stuparich (V).   
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 213/14 

§ 124   
Förslag till kommunal utdebitering 2015  

Kommunfullmäktiges beslut 
Den kommunala utdebiteringen kvarstår såsom beslutat av kommunfullmäktige i juni 2014 
- 20 kr och 26 öre. 
 
  
Ärendet 
Kommunal utdebitering/kommunalskatt är i Sverige en skatt som tas ut av kommuner eller 
landsting. Den kommunala inkomstskatten är proportionell och betalas sedan mitten av 
1980-talet endast av fysiska personer. Skattesatsen anges ofta i kronor per intjänad 
hundralapp. 

Kommunfullmäktige fastställde i juni 2014 den kommunala utdebiteringen för 2015 till 
20 kr och 26 öre. Även det nyvalda kommunfullmäktige ska fatta beslut om kommunal 
utdebitering de år som allmänna val hållits i landet. 
 
 Ärendets behandling 
Kommunfullmäktige har behandlat ärendet den 18 juni 2014, § 80. 

Kommunstyrelsens budgetberedning har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 12. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014, § 214, och föreslår att den 
kommunala utdebiteringen kvarstår såsom beslutat av kommunfullmäktige i juni 2014 
- 20 kr och 26 öre. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Samtliga nämnder och utskott, ekonomiavdelningen  

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 357/14 

§ 125   
Budget 2015 samt ekonomisk plan 2016-2017 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige fastställer de kommunala nämndernas reviderade utgiftstak och 
därmed totala kommunbidrag för 2015 enligt följande1: 

 
• Byggnadsnämnden 12,6 mnkr 
• Kommunfullmäktige 11,2 mnkr 
• Kommunstyrelsen, exkl. serviceutskottet 159,2 mnkr 
• Kommunstyrelsen, serviceutskottet 0,0 mnkr 
• Kultur- och fritidsnämnden 136,3 mnkr 
• Miljönämnden  10,1 mnkr 
• Skolnämnden 1 182,6 mnkr 
• Social- och arbetsmarknadsnämnden 241,4 mnkr 
• Tekniska nämnden, skattefin. verksamhet 137,5 mnkr 
• Tekniska nämnden, affärsdrivande verksamhet  -4,0 mnkr 
• Utbildningsnämnden 289,2 mnkr 
• Vård- och omsorgsnämnden 918,1 mnkr 

                                                 Totalt                         3 098,2 mnkr 
 
 1) Utöver beslutat utgiftstak i juni har tillkommit kompensation för höjda arbetsgivaravgifter, fri 
kollektivtrafik för personer 65 år och äldre vid lågtrafik, samt tekniska justeringar främst med 
anledning av stadens interna hyresmodell och höjd intern ränta. 
 
Kommunfullmäktige fastställer stadens driftbudget för år 2015 i enlighet med upprättat 
budgetförslag.  

Kommunfullmäktige godkänner att social- och arbetsmarknadsnämnden med anledning av en 
omorganisation flyttar 1,7 mnkr från kommunbidragsområdet ”Arbetsmarknad och integration” 
till kommunbidragsområdet ”Individ och familjeomsorg”. 

Kommunfullmäktige godkänner att tekniska nämndens kommunbidragsområden ”Gator och 
vägar” samt ”Park” slås samman till ett gemensamt kommunbidragsområde som benämns 
”Stadsmiljö”. 

Kommunfullmäktige godkänner att tekniska nämndens kommunbidragsområde ”Kollektiv-
trafik, linjetrafik och färdtjänst” byter namn till ”Hållbart resande”.     

Kommunfullmäktige antar plan för år 2016 och 2017 enligt upprättat förslag. 

Kommunfullmäktige fastställer riktlinjer för god ekonomisk hushållning för Mölndals stad i 
enlighet med förslag i budgetdokumentet. 

Kommunfullmäktige fastställer finansiella mål för staden i enlighet med förslag i budget-
dokumentet. 
 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen rätt att inom ramen för investeringsbudgeten 
omfördela medel mellan olika investeringsobjekt.  
 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Kommunfullmäktige fastställer ett takbelopp på 1 100 mnkr för borgen till Mölndalsbostäder 
AB till och med år 2015. 
 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att verkställa upplåning upp till kassaflödesanalysens beräknade 
volym, dock högst 160 mnkr.  
 
I budgethandlingen, sida 38, Utbildningsnämnden, ändras texten under rubriken Ny 
gymnasieskola i Mölndal, till Under planperioden påbörjas projektet med att undersöka 
förutsättningarna för att bygga upp en ny gymnasieskola i Mölndal. Nämnden kompenseras 
med 0,5 mnkr år 2017. 
 
Reservation 
Hans Bergfelt (M), Gabriela Nilsson (M), Merjem Maslo (M), Johanna Rantsi (M), Kajsa 
Hamnén (M), Bengt Möndell (M), Kristian Vramsten (M), Carina Gustafsson (M), Maria 
Rantsi (M), Kenneth Wallin (M), Marcus Ewerstrand (M), Johan Ahlsell (M), Peter Librell 
(M), Arne Woxlin (M), Elin Andersson (FP), Joakim Wikström (FP), Glenn Grimhage (FP), 
Marcus Claesson (FP), Bertil Levin (FP), Delaram Esmaeili (FP), Maria Martini (C), Eric 
Nilsson (C) och Ingemar Johansson (C) reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut till 
förmån för Hans Bergfelts (M) m.fl. förslag. 
 
  
Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade i juni 2014 att fördela totalt 3 074,8 mnkr som utgiftstak för 
nämnderna, och fastställde samtidigt de kommunala nämndernas utgiftstak för 2015. 
 
 Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges beslut den 18 juni 2014, § 80, § 81, § 82 samt § 83.  
Byggnadsnämnden har behandlat ärendet den 24 september 2014, § 81. 
Kommunstyrelsens planeringsutskott har behandlat ärendet den 23 september 2014, § 68. 
Kommunstyrelsens serviceutskott har behandlat ärendet den 11 september 2014, § 17. 
Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet den 25 september 2014, § 70. 
Miljönämnden har behandlat ärendet den 24 september 2014, § 98. 
Skolnämnden har behandlat ärendet den 18 september 2014, § 91. 
Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 25 september 2014, § 110. 
Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 15 september 2014, § 57. 
Utbildningsnämnden har behandlat ärendet den 18 september 2014, § 74. 
Vård- och omsorgsnämnden har behandlat ärendet den 23 september 2014, § 99. 
Kommunstyrelsens budgetberedning har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 13. 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014, § 215, och föreslår enligt 
följande: 
 
Kommunfullmäktige fastställer de kommunala nämndernas reviderade utgiftstak och 
därmed totala kommunbidrag för 2015 enligt följande1: 
 

• Byggnadsnämnden 12,7 mnkr 
• Kommunfullmäktige 11,2 mnkr 
• Kommunstyrelsen, exkl. serviceutskottet 162,0 mnkr 
• Kommunstyrelsen, serviceutskottet 0,0 mnkr 
• Kultur- och fritidsnämnden 138,1 mnkr 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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• Miljönämnden  10,1 mnkr 
• Skolnämnden 1 188,7 mnkr 
• Social- och arbetsmarknadsnämnden 241,4 mnkr 
• Tekniska nämnden, skattefin. verksamhet 145,0 mnkr 
• Tekniska nämnden, affärsdrivande verksamhet  -4,0 mnkr 
• Utbildningsnämnden 289,5 mnkr 
• Vård- och omsorgsnämnden 918,4 mnkr 

                                                 Totalt                       3 113,1 mnkr 

1) Utöver beslutat utgiftstak i juni har tillkommit kompensation för höjda arbetsgivaravgifter, fri 
kollektivtrafik för personer 65 år och äldre vid lågtrafik, samt tekniska justeringar främst med 
anledning av stadens interna hyresmodell och höjd intern ränta. 
 
Kommunfullmäktige fastställer stadens driftbudget för år 2015 i enlighet med upprättat 
budgetförslag.  

Kommunfullmäktige godkänner att social- och arbetsmarknadsnämnden med anledning av en 
omorganisation flyttar 1,7 mnkr från kommunbidragsområdet ”Arbetsmarknad och integration” 
till kommunbidragsområdet ”Individ och familjeomsorg”. 

Kommunfullmäktige godkänner att tekniska nämndens kommunbidragsområden ”Gator och 
vägar” samt ”Park” slås samman till ett gemensamt kommunbidragsområde som benämns 
”Stadsmiljö”. 

Kommunfullmäktige godkänner att tekniska nämndens kommunbidragsområde ”Kollektivtrafik, 
linjetrafik och färdtjänst” byter namn till ”Hållbart resande”.     

Kommunfullmäktige antar plan för år 2016 och 2017 enligt upprättat förslag. 

Kommunfullmäktige fastställer riktlinjer för god ekonomisk hushållning för Mölndals stad i 
enlighet med förslag i budgetdokumentet. 

Kommunfullmäktige fastställer finansiella mål för staden i enlighet med förslag i budget-
dokumentet. 
 
Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen rätt att inom ramen för investeringsbudgeten 
omfördela medel mellan olika investeringsobjekt.  
 
Kommunfullmäktige fastställer ett takbelopp på 1 100 mnkr för borgen till Mölndalsbostäder 
AB till och med år 2015. 
 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att verkställa upplåning upp till kassaflödesanalysens beräknade 
volym, dock högst 160 mnkr. 
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Marie Östh Karlsson (S) föreslår, med instämmande av Peter Berg Johnson (KD), Ulrika 
Frick (MP) och Ana Maria Stuparich (V), bifall till kommunstyrelsens förslag men med två 
ändringsförslag;  

1) Justerad rekommendation om intern ränta 2015. Den 4 november 2014, efter 
kommunstyrelsens budgetbeslut, meddelade Sveriges Kommuner och Landsting 
(SKL) att man ändrar sin tidigare rekommendation om nivå på intern ränta under 
2015. SKL föreslår att internräntan avseende år 2015 sätts till 2,5 %. 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Det innebär att internräntan kvarstår på samma nivå som 2014. SKL föreslog den 19 
december 2013 en intern räntesats på 3,2 % för år 2015, den baserade sig på den då rådande 
bedömningen av den långa statsobligationsräntan. 

 
Effekten av justering av intern ränta från 3,2 % (kommunstyrelsens förslag) till 2,5 % blir 
enligt följande: 

 
• Byggnadsnämnden 12,6 mnkr 
• Kommunfullmäktige 11,2 mnkr 
• Kommunstyrelsen, exkl. serviceutskottet 159,2 mnkr 
• Kommunstyrelsen, serviceutskottet 0,0 mnkr 
• Kultur- och fritidsnämnden 136,3 mnkr 
• Miljönämnden  10,1 mnkr 
• Skolnämnden 1 182,6 mnkr 
• Social- och arbetsmarknadsnämnden 241,4 mnkr 
• Tekniska nämnden, skattefin. verksamhet 137,5 mnkr 
• Tekniska nämnden, affärsdrivande verksamhet  -4,0 mnkr 
• Utbildningsnämnden 289,2 mnkr 
• Vård- och omsorgsnämnden 918,1 mnkr 

                                                 Totalt                       3 098,2 mnkr 

2) I budgethandlingen, sida 38, Utbildningsnämnden, ändras texten under rubriken Ny 
gymnasieskola i Mölndal, till Under planperioden påbörjas projektet med att 
undersöka förutsättningarna för att bygga upp en ny gymnasieskola i Mölndal. 
Nämnden kompenseras med 0,5 mnkr år 2017. 

 
Hans Bergfelt (M) föreslår, med instämmande av Ingemar Johansson (C) och Marcus 
Claesson (FP), bifall till Alliansens utskickade förslag till budget/plan 2015-2017. Hans 
Bergfelt föreslår därmed att kommunfullmäktige fastställer de kommunala nämndernas 
reviderade utgiftstak och därmed totala kommunbidrag för 2015 enligt bilaga 3 i Alliansens 
budgetförslag, tillsammans med att en justering av internräntan sker till 2,5 %, samt att 
fastställa driftbudget för 2015 och anta plan för 2016 och 2017 enligt bilaga 1, 2, 3 och 4 i 
Alliansens budgetförslag.  
 
Hans Bergfelt (M) föreslår vidare, med instämmande av Ingemar Johansson (C) och Marcus 
Claesson (FP), att kommunfullmäktige fastställer riktlinjer för god ekonomisk hushållning 
och finansiella mål för Mölndals stad i enlighet med upprättat förslag av kommunstyrelsens 
budgetberedning, samt att kommunfullmäktige fastställer ett takbelopp på 1 100 mnkr för 
borgen till Mölndalsbostäder AB till och med år 2015, och att kommunstyrelsen får i 
uppdrag att verkställa upplåning upp till kassaflödesanalysens beräknade volym, dock högst 
160 mnkr. Hans Bergfelt föreslår avslutningsvis att kommunfullmäktige beslutar att i övrigt 
upprätta och omarbeta kommunstyrelsens förslag till budgethandling av vad som följer av 
Alliansens förslag, samt föreslår avslag på de uppdrag som den nya majoriteten arbetat in i 
budgeten.  
 
 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels Marie Östh Karlssons (S) m.fl. förslag 
om bifall till kommunstyrelsens förslag med två ändringsförslag, samt Hans Bergfelts (M) 
m.fl. förslag om bifall till Alliansens förslag till budget/plan samt tilläggsförslag. Därefter 
ställer ordföranden förslagen mot varandra och finner att kommunfullmäktige beslutar i 
enlighet med Marie Östh Karlssons (S) m.fl. förslag. 

Reservation 
Hans Bergfelt (M), Gabriela Nilsson (M), Merjem Maslo (M), Johanna Rantsi (M), Kajsa 
Hamnén (M), Bengt Möndell (M), Kristian Vramsten (M), Carina Gustafsson (M), Maria 
Rantsi (M), Kenneth Wallin (M), Marcus Ewerstrand (M), Johan Ahlsell (M), Peter Librell 
(M), Arne Woxlin (M), Elin Andersson (FP), Joakim Wikström (FP), Glenn Grimhage (FP), 
Marcus Claesson (FP), Bertil Levin (FP), Delaram Esmaeili (FP), Maria Martini (C), Eric 
Nilsson (C) och Ingemar Johansson (C) reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut till 
förmån för Hans Bergfelts (M) m.fl. förslag.  
 
Expedieras till 
Samtliga nämnder och utskott, ekonomiavdelningen 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 
214/1
4 

§ 126   
Investeringsbudget 2015 samt plan 2016-2017 

Kommunfullmäktiges beslut 
Investeringsbudgeten som kommunfullmäktige antog den 18 juni 2014, § 82, fastställs, med 
följande ändringar: 
 
Ändringar i investeringsbudget/plan 2015-2017 (KF beslut 18 juni 
2014) 

     Mnkr, påverkan nettoutgifter Prognos Budget Plan  Plan 
    

 
2014 2015 2016 2017 

    Inventarier, taxefinansierad verks. -6,0 6,0 
  

Förskjutning i tid, inköp flerfacksbilar 

Erosionsskydd Mölndals sjukhus 0,2 4,8 
  

Avtal 
   Husshållsnära insamling, omlastning -4,6 4,6 

  
Förskjutning i tid 

  Sporthall, södra kommundelen (totalt 15,0) -10,2 13,1 
  

Förskjutning i tid, belopp höjt och flyttat 

Försäljning Jolenområdet 
 

-15,0 
 

 15,0 Beräknad tidigare försäljning 
 Framtidens Kikås -0,5 -0,5 1,0 

 
Förskjutning i tid 

  Flerfackkärl till FNI villor 
 

6,8 8,6    2,3 Flerfackskärl investering 
 

Summa ändring -21,1 16,9 9,6  17,3 
     

Projektet ”Sporthall, Lindome” (kommentar 79, sid 45 i budgethandlingen till kf) tillförs en 
märkning som innebär att kommunstyrelsens tillstånd ska inhämtas före igångsättning.  
 
Reservation 
Hans Bergfelt (M), Gabriela Nilsson (M), Merjem Maslo (M), Johanna Rantsi (M), Kajsa 
Hamnén (M), Bengt Möndell (M), Kristian Vramsten (M), Carina Gustafsson (M), Maria Rantsi 
(M), Kenneth Wallin (M), Marcus Ewerstrand (M), Johan Ahlsell (M), Peter Librell (M), Arne 
Woxlin (M), Elin Andersson (FP), Joakim Wikström (FP), Glenn Grimhage (FP), Marcus 
Claesson (FP), Bertil Levin (FP), Delaram Esmaeili (FP), Maria Martini (C), Eric Nilsson (C) och 
Ingemar Johansson (C) reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut till förmån för Hans 
Bergfelts (M) m.fl. förslag. 
 
  
Ärendet 
Driftbudget och investeringsbudget beskriver två separata delar av stadens ekonomi. I investe-
ringsbudgeten budgeteras de planerade investeringarna, till exempel byggandet av nya förskolor. 
En investering medför driftkostnader som belastar driftbudgeten under hela nyttjandeperioden, till 
exempel i form av avskrivningar och reparationer.  

Under höstens budgetprocess har det framkommit behov av att revidera kommunfullmäktiges 
beslut om investeringsbudget/plan den 18 juni 2014. 

 Ärendets behandling 
Kommunfullmäktiges beslut den 18 juni 2014, § 82. 

Kommunstyrelsens budgetberedning har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 14. 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014, § 216, och förslår följande:  

Investeringsbudgeten som kommunfullmäktige antog den 18 juni 2014, § 82, fastställs, med 
följande ändringar: 

Ändringar i investeringsbudget/plan 2015-2017 (KF beslut 18 juni 
2014) 

     Mnkr, påverkan nettoutgifter Prognos Budget Plan  Plan 
    

 
2014 2015 2016 2017 

    Inventarier, taxefinansierad verks. -6,0 6,0 
  

Förskjutning i tid, inköp flerfacksbilar 

Erosionsskydd Mölndals sjukhus 0,2 4,8 
  

Avtal 
   Husshållsnära insamling, omlastning -4,6 4,6 

  
Förskjutning i tid 

  Sporthall, södra kommundelen (totalt 15,0) -10,2 13,1 
  

Förskjutning i tid, belopp höjt och flyttat 

Försäljning Jolenområdet 
 

-15,0 
 

 15,0 Beräknad tidigare försäljning 
 Framtidens Kikås -0,5 -0,5 1,0 

 
Förskjutning i tid 

  Flerfackkärl till FNI villor 
 

6,8 8,6    2,3 Flerfackskärl investering 
 

Summa ändring -21,1 16,9 9,6  17,3 
    

 

 
Projektet ”Sporthall, Lindome” (kommentar 79, sid 45 i budgethandlingen till kf) tillförs en 
märkning som innebär att kommunstyrelsens tillstånd ska inhämtas före igångsättning.  
 
Ledamöternas förslag till beslut 
Hans Bergfelt (M) föreslår att kommunfullmäktige fastställer den investeringsbudget som 
fullmäktige antog i juni 2014 med de justeringar som framgår av bilaga 5 i Alliansens 
budgetförslag.   

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens och dels Hans Bergfelts 
(M) förslag. Därefter ställer ordföranden förslagen mot varandra och finner att kommunfull-
mäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Reservation 
Hans Bergfelt (M), Gabriela Nilsson (M), Merjem Maslo (M), Johanna Rantsi (M), Kajsa Hamnén 
(M), Bengt Möndell (M), Kristian Vramsten (M), Carina Gustafsson (M), Maria Rantsi (M), 
Kenneth Wallin (M), Marcus Ewerstrand (M), Johan Ahlsell (M), Peter Librell (M), Arne Woxlin 
(M), Elin Andersson (FP), Joakim Wikström (FP), Glenn Grimhage (FP), Marcus Claesson (FP), 
Bertil Levin (FP), Delaram Esmaeili (FP), Maria Martini (C), Eric Nilsson (C) och Ingemar 
Johansson (C) reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut till förmån för Hans Bergfelts (M) 
m.fl. förslag. 

Expedieras till 
Samtliga nämnder och utskott, ekonomiavdelningen 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 216/14 

§ 127   
Förslag till kommunfullmäktiges mål och indikatorer med värden 
2015 

Kommunfullmäktiges beslut 
KF-mål och tillhörande indikatorer med värden för år 2015 fastställs i enlighet med 
upprättat förslag i den samlade budgethandlingen, med följande förändring gällande 
indikatorn Totala utsläpp av växthusgaser i Mölndal i ton CO2-ekvivalenter/invånare och 
år (kopplad till KF-mål nr 9). I uppföljningen ska indikatorn även redovisas för 
delkategorier, se a-g i tabell. 

 
  
Reservation 
Hans Bergfelt (M), Gabriela Nilsson (M), Merjem Maslo (M), Johanna Rantsi (M), Kajsa 
Hamnén (M), Bengt Möndell (M), Kristian Vramsten (M), Carina Gustafsson (M), Maria 
Rantsi (M), Kenneth Wallin (M), Marcus Ewerstrand (M), Johan Ahlsell (M), Peter Librell 
(M), Arne Woxlin (M), Elin Andersson (FP), Joakim Wikström (FP), Glenn Grimhage (FP), 
Marcus Claesson (FP), Bertil Levin (FP), Delaram Esmaeili (FP), Maria Martini (C), Eric 
Nilsson (C) och Ingemar Johansson (C) reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut till 
förmån för Hans Bergfelts (M) m.fl. förslag. 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Ärendet 
Enligt kommunallagen ska budgeten innehålla verksamhetsmål som är av betydelse för god 
ekonomisk hushållning. I Mölndal formuleras dessa med utgångspunkt från Vision Mölndal 
2022 antagen av kommunfullmäktige den 18 september 2013, § 120. Kopplat till målen 
antas indikatorer med värden för att bl.a. möjliggöra jämförelser och värderingar av 
uppnådda resultat. Anpassningen av styrmodellen till visionsstyrning sker stegvis. 
 
 Ärendets behandling 
Under vårens (2014) budgetprocess presenterade stadsledningsförvaltningen, i samråd med 
stadsdirektörens ledningsgrupp, förslag till KF-mål och indikatorer. Förslagen diskuterades 
på budgetberedningens budgetupptakt 7-8 maj 2014. Därefter antog kommunfullmäktige 18 
juni 2014, § 81, nya mål och indikatorer utan att ange indikatorvärden. Alla målen berör 
samtliga nämnder och utskott, om än i varierande grad.  
 
Av kommunfullmäktiges beslut i juni framgick att stadsledningsförvaltningen fick i uppdrag 
att i samråd med stadsdirektörens ledningsgrupp föreslå värden på indikatorerna. Arbetet 
leddes av förvaltningschefer och byggde på samtal över förvaltningsgränserna. Förslagen 
behandlades av budgetberedningen i oktober. 

KF-mål med indikatorer inklusive de under höstprocessen framtagna indikatorvärdena 
framgår av den samlade budgethandlingen. 

Kommunstyrelsens budgetberedning har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 15. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014, § 217, och föreslår följande: 
KF-mål och tillhörande indikatorer med värden för år 2015 fastställs i enlighet med 
upprättat förslag i den samlade budgethandlingen, med följande förändring gällande 
indikatorn Totala utsläpp av växthusgaser i Mölndal i ton CO2-ekvivalenter/invånare och 
år (kopplad till KF-mål nr 9). I uppföljningen ska indikatorn även redovisas för 
delkategorier, (a-g i tabell.) 

Ledamöternas förslag till beslut 
Hans Bergfelt (M) föreslår att kommunfullmäktiges mål och indikatorer med värden för 
2015 fastställs i enlighet med upprättat förslag från kommunstyrelsens budgetberedning.   

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag, dels kommunstyrelsens och dels Hans 
Bergfelts (M) förslag. Därefter ställer ordföranden förslagen mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Reservation 
Hans Bergfelt (M), Gabriela Nilsson (M), Merjem Maslo (M), Johanna Rantsi (M), Kajsa 
Hamnén (M), Bengt Möndell (M), Kristian Vramsten (M), Carina Gustafsson (M), Maria 
Rantsi (M), Kenneth Wallin (M), Marcus Ewerstrand (M), Johan Ahlsell (M), Peter Librell 
(M), Arne Woxlin (M), Elin Andersson (FP), Joakim Wikström (FP), Glenn Grimhage (FP), 
Marcus Claesson (FP), Bertil Levin (FP), Delaram Esmaeili (FP), Maria Martini (C), 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Eric Nilsson (C) och Ingemar Johansson (C) reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut 
till förmån för Hans Bergfelts (M) m.fl. förslag. 

Expedieras till 
Samtliga nämnder och utskott, stadsledningsförvaltningen 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 404/14 

§ 128   
Budget 2015 för kommunrevisionen  

Kommunfullmäktiges beslut 
Valda revisorer beviljas ett anslag på 2,4 mnkr i 2015 års budget. 
 
  
Ärendet 
Enligt § 43 i kommunfullmäktiges arbetsordning ska fullmäktiges presidium bereda valda 
revisorers budget. Förslaget till budget 2015 för revisionen bygger på 2014 års anslag med 
en uppräkning för löne- och prisförändringar. 
 
 Förslag till beslut 
Valda revisorer beviljas ett anslag på 2,4 mnkr i 2015 års budget. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om förslag till beslut kan antas och finner att så sker.   

Expedieras till 
Valda revisorer, ekonomiavdelningen  

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 258/14 

§ 129   
Överförmyndarutredning Mölndal-Kungsbacka-Härryda-Partille 

Kommunfullmäktiges beslut 
En samverkansorganisation för överförmyndarverksamhet tillstyrks, med säte i Mölndal.  
 
Kommunstyrelsen får i uppdrag att för detta ändamål ingå samverkansavtal med Härryda, 
Kungsbacka och Partille, under förutsättning att samverkansavtal kan träffas med i vart fall 
två av de andra kommunerna.  

Kostnadsfördelningen avseende den gemensamma organisationen ska fördelas utifrån 
kommunernas folkmängd. 
 
  
Ärendet 
Mölndals Stad har tillsammans med Härryda, Kungsbacka och Partille kommuner undersökt 
möjligheten att skapa en samverkansorganisation i form av ett gemensamt kansli avseende 
sina respektive överförmyndarverksamheter. Nämndorganisationen påverkas inte av 
förslaget. 

I varje kommun måste det finnas en överförmyndare eller överförmyndarnämnd. 
Överförmyndaren är en kommunal tillsynsmyndighet för kommunens ställföreträdare (gode 
män, förvaltare och förmyndare). Överförmyndarens uppdrag är att motverka rättsförluster 
för personer, som själva inte kan tillvarata sina rättigheter. Som alla myndigheter lyder 
överförmyndaren under förvaltningslagen (FL). För övrigt är det i första hand regler i 
föräldrabalken (FB) och förmynderskapsförordningen som närmare styr verksamheten. 

Verksamheten är en av de mer juridiskt komplicerade i en kommun och är i praktiken inte 
möjlig att sköta på ett korrekt sätt utan tillgång till rätt kompetens och rätt dimensionering 
av verksamheten. Verksamheten handlar också mycket om ekonomi och är kontaktintensiv 
med regelbundna kontakter med både offentliga och privata aktörer. 

Vidare har överförmyndarens arbete med åren blivit mer komplext i och med större och 
tydligare krav i lagstiftningen samt fler och svårare ärenden. Denna utveckling har pågått 
under de senaste 15 åren och många överförmyndare har fått se sina ärenden mångdubblas 
under denna period. I många fall har inte resurserna ökat i samma takt som ärendena.  
Ökningen av antalet ärenden kan av rent demografiska skäl förutses öka i vart fall fram till 
2020. 

För att möta de ökade kraven på verksamheten har Härryda, Kungsbacka, Mölndal och 
Partille kommuner undersökt möjligheten att skapa en gemensam samverkansorganisation. 
Syftet med en samverkan är att öka rättssäkerheten och effektiviteten samt minska 
sårbarheten i verksamheten. 

 

 
Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Ärendets behandling 
Överförmyndarnämnden har behandlat ärendet den 26 augusti 2014, § 67, och beslutat att 
tillstyrka förslaget om att införa en samverkansorganisation för överförmyndarverksamhet 
mellan Härryda, Kungsbacka, Mölndal och Partille kommuner med säte i Mölndal. 

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 4 september 2014. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 september 2014, § 134.  

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 september 2014, § 178, och föreslår 
följande: Kommunfullmäktige tillstyrker en samverkansorganisation för överförmyndar-
verksamhet med säte i Mölndal och uppdrar åt kommunstyrelsen att för detta ändamål ingå 
samverkansavtal med Härryda, Kungsbacka och Partille. Detta under förutsättning att 
samverkansavtal kan träffas med i vart fall två av de andra kommunerna.  

Kostnadsfördelningen avseende den gemensamma organisationen ska fördelas utifrån 
kommunernas folkmängd.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker.  

Expedieras till 
Överförmyndarnämnden, stadsledningsförvaltningen (överförmyndarenheten) 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 323/14 

§ 130   
Godkännande av exploateringsavtal 55-2014 för Kängurun 21 m.fl. 
(Krokslätts fabriker)  

Kommunfullmäktiges beslut 
Exploateringsavtal 55-2014 för Kängurun 21 m.fl. (Krokslätts fabriker) godkänns.  
 
Kommunstyrelsens före detta ordförande Hans Bergfelt och stadsbyggnadschef Björn 
Marklund får i uppdrag att underteckna avtalet. 
 
Stadsbyggnadschefen får i uppdrag att träffa de överenskommelser och vidta de åtgärder 
som krävs för avtalets genomförande. 
 
  
Ärendet 
Stadsbyggnadsförvaltningen har upprättat ett exploateringsavtal avseende genomförandet av 
exploateringen av det område som omfattas av detaljplan för Kängurun 21 m.fl. Ägarna till de 
tre fastigheter som berörs av detaljplanen är parter i exploateringsavtalet. Avtalet reglerar bland 
annat förvärv av mark för allmän plats, överlåtelse av befintligt bergrum, ansvar för utbyggnad 
av lokalgata samt vatten och avlopp. I avtalet regleras byggandet av två anläggningar utanför 
planområdet, en naturlekplats och en gångväg till Krokslättsskolan. Natur-lekplatsen är tänkt att 
försörja såväl bostäderna i området som förskola. Avtalet reglerar stadens rätt att hyra lokaler 
för förskola inom en av de planerade byggnaderna inom planområdet och de grundläggande 
villkoren kring detta. Bland annat regleras tidpunkten för förskolans tillkomst i förhållande till 
bostädernas färdigställande. 
 
 Ärendets behandling 
Stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 3 september 2014. 

Kommunstyrelsens planeringsutskott har behandlat ärendet den 9 september 2014, § 60. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 september 2014, § 182 och föreslår följande: 
Exploateringsavtal 55-2014 godkänns. Kommunstyrelsens ordförande Hans Bergfelt och stads-
byggnadschef Björn Marklund får i uppdrag att underteckna avtalet. Stadsbyggnadschefen får i 
uppdrag att träffa de överenskommelser och vidta de åtgärder som krävs för avtalets 
genomförande.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. Ordföranden 
frågar också om kommunfullmäktige kan konstatera att kommunstyrelsens före detta ordförande 
Hans Bergfelt (M) får i uppdrag att teckna avtalet, och finner att så sker. 

Expedieras till 
Planeringsutskottet  

 

 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 321/14 

§ 131   
Antagande av detaljplan för Kängurun 21 m.fl  

Kommunfullmäktiges beslut 
Detaljplan för Kängurun 21 m.fl. (Krokslätts fabriker), upprättad den 14 maj 2014, 
reviderad den 9 september 2014, antas enligt 5 kap. 29 § plan- och bygglagen. 
 
  
Ärendet 
Detaljplan för Kängurun 21 m.fl. (intill Krokslätts fabriker) möjliggör en förtätning med ca 
200 bostäder, förskola, kontors- och vårdlokaler samt parkeringshus. Planområdet ligger 
utmed Göteborgsvägen och ny bebyggelse kan utnyttja redan utbyggd infrastruktur, 
kommunal service och kollektivtrafik. Detaljplanen har tagits fram med stöd av den tidigare 
plan- och bygglagen (ÄBPL) eftersom den påbörjades före den 2 maj 2011.  
 
 Ärendets behandling 
Kommunstyrelsen beslutade den 21 mars 2007, § 81, att en ny detaljplan skulle upprättas 
för bostäder och kontorsändamål. Inkomna synpunkter under samråd och utställningar 
framgår av samrådsredogörelser och utställningsutlåtande 1 och 2. 

Stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 1 september 2014. 

Kommunstyrelsens planeringsutskott har behandlat ärendet den 9 september 2014, § 61. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 september 2014, § 183, och föreslår att 
detaljplanen för Kängurun 21 m.fl. (Krokslätts fabriker), upprättad den 14 maj 2014, 
reviderad den 9 september 2014, antas enligt 5 kap. 29 § plan- och bygglagen. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Planeringsutskottet 

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 260/14 

§ 132   
Vattenförsörjningsplan för Göteborgsregionen 

Kommunfullmäktiges beslut 
Mölndals stad ställer sig bakom Vattenförsörjningsplan för Göteborgsregionen, som grund 
för fortsatt arbete. 
 
  
Ärendet 
Efter beslut i styrgruppen för miljö och samhällsbyggnad skickades i maj 2013 ett förslag på 
regional vattenförsörjningsplan ut på remiss till GR´s medlemskommuner, till regionen 
gränsande kommuner, berörda länsstyrelser, Västra Götalandsregionen, myndigheter och 
organisationer. Totalt 40 remissinstanser, och en samlad bild av remissvaren visade på att en 
fortsatt samverkan är nödvändig och att varje kommuns fullmäktige bör ställa sig bakom 
planen. 
 
 Ärendets behandling 
Göteborgsregionens förbundsstyrelse har den 9 maj 2014, § 292, beslutat att godkänna 
förslag till Vattenförsörjningsplan för Göteborgsregionen att vara en grund för GR-
kommunernas gemensamma arbete med vattenförsörjningsfrågor, samt att föreslå 
kommunerna inom GR att ställa sig bakom Vattenförsörjningsplan för Göteborgsregionen 
som grund för fortsatt arbete. 
 
Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 15 september 2014, § 59, och föreslår att 
kommunfullmäktige i Mölndals stad antar Vattenförsörjningsplan för Göteborgsregionen 
som beslutades av Göteborgsregionens förbundsstyrelse den 9 maj 2014 och att planen ska 
vara en grund för GR-kommunernas gemensamma arbete med vattenförsörjningsfrågor. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 oktober 2014, § 139. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014, § 203, och föreslår att 
Mölndals stad ställer sig bakom Vattenförsörjningsplan för Göteborgsregionen, som grund 
för fortsatt arbete. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
GR, tekniska nämnden  

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 335/14 

§ 133   
Attestreglemente för Mölndals stad 

Kommunfullmäktiges beslut 
Attestreglemente för Mölndals stad, enligt bilaga 1, antas. 
 
  
Ärendet 
Attestreglementet är ett reglemente för godkännande av ekonomiska transaktioner. 
Reglementet är endast ett av de interna styrdokument som påverkar den interna kontrollen. 
En god intern kontroll säkerställer att resurser används enligt fattade beslut och att tillgång-
arna tryggas från avsiktliga eller oavsiktliga fel. God intern kontroll förutsätter en tydlig och 
ändamålsenlig ansvarsfördelning där fler än en person sköter ett ekonomiskt händelse-
förlopp. Kravet på tydlighet innebär att den som ska utföra en uppgift också ska förstå vad 
uppgiften innebär och vilket ansvar som kan komma utkrävas om uppgiften inte utförs på 
avsett sätt.  

Ekonomiavdelningen har arbetat fram ett nytt attestreglemente med tillämpningsanvis-
ningar. Förslaget har sin utgångspunkt i befintligt reglemente men är tydligare och har 
anpassats till de begreppen som används idag. Förslaget är dessutom bättre anpassat till 
organisationens befintliga arbetssätt. Stadens ekonomer har haft möjligheter att lämna 
synpunkter och ekonomgruppen har därefter gemensamt gjort någon mindre justering. 
 
 Ärendets behandling 
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 23 september 2014, tillsammans med tre 
bilagor. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 146. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014, § 206, och föreslår att 
kommunfullmäktige beslutar anta attestreglementet, enligt bilaga 1. Kommunstyrelsen 
beslutade även att för egen del anta tillämpningsanvisningar till attestreglementet, enligt 
bilaga 2, under förutsättning att fullmäktige antar attestreglementet. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Stadsledningsförvaltningen (ekonomiavdelningen)  

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 351/14 

§ 134   
Ny taxa för byggnadsnämndens och planeringsutskottets 
verksamhet 2015 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ny taxa för byggnadsnämnden och planeringsutskottet antas, enligt bilaga ” Taxa för 
byggnadsnämndens och planeringsutskottets verksamhet 2015”.  
 
Taxan börjar gälla från och med den 1 januari 2015. 
 
Byggnadsnämnden får i uppdrag att göra en utvärdering av utfallet av den nya taxan efter 
att ett år har gått. 
 
Reservation 
Kjell-Åke Jönsson (SD), Rune Nilsson (SD), Fredrik Mellbin (SD), Erik Rossi (SD), Joel 
Olsson (SD) och Tobias Hellström (SD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: ”Sverigedemokraterna anser att rapporten var ofullständig. Det saknades 
uppgifter hur det skulle påverka lokala byggentreprenörer. Man hade heller inte tagit hänsyn 
till eventuellt bortfall av skatteintäkter i form av uteblivet byggande. Om utredningarna är 
så dyra så är det snarare läge att se över sin egen organisation än att höja taxorna. Sverige-
demokraterna står på medborgarens sida och vi vill främja byggande och utveckling, även 
för mindre kapitalstarka hushåll. Sverigedemokraterna yrkar reservation för att tydligt 
markera och föra till protokollet att vi är emot höjningen av en redan för dyr bygglovstaxa." 
 
  
Ärendet 
Nuvarande taxa täcker inte byggnadsnämndens kostnader för handläggning av ärenden. 
Stadsbyggnadsförvaltningen har tagit fram ett förslag till ny taxa där avgifterna motsvarar 
handläggningskostnaderna. Taxan har en ny utformning; en avgift ska kunna hämtas direkt 
ur en tabell i stället för att avgiften beräknas genom flera olika faktorer. Den nya taxan 
innebär också att avgifter för hela byggskedet betalas vid bygglov i stället för att en del 
betalas vid bygglov och en del vid startbesked. 
 
 Ärendets behandling 
Byggnadsnämnden har behandlat ärendet den 24 september 2014, § 82, och föreslår att 
kommunfullmäktige antar förslaget till taxa (bilaga). 

Stadsbyggnadsförvaltningens tjänsteskrivelse den 16 oktober 2014 med följande bedöm-
ning: Förslaget innebär för planeringsutskottets del endast små förändringar. Avgiften för 
planbesked (tabell 9c) är oförändrad. Intervallen för planavgifter (tabell 7a-7c) har gjorts 
färre, men den genomsnittliga avgiften är densamma. Avgifterna för fastighetsplaner har 
tagits bort eftersom de inte används. Förändringen bedöms ha marginella effekter för 
planeringsutskottet. 

Kommunstyrelsens planeringsutskott har behandlat ärendet den 22 oktober 2014, § 80. 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014, § 198, och föreslår följande: 
Ny taxa för byggnadsnämnden och planeringsutskottet antas, enligt bilaga ” Taxa för 
byggnadsnämndens och planeringsutskottets verksamhet 2015”.  

Taxan börjar gälla från och med den 1 januari 2015.   

Ledamöternas förslag till beslut 
Stefan Gustafsson (S), med instämmande av Marcus Claesson (FP) och Ingemar Johansson 
(C), föreslår som tilläggsförslag att byggnadsnämnden får i uppdrag att göra en utvärdering 
av utfallet av den nya taxan efter att ett år har gått.  
 
Förslaget antas.  
 
Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag också kan antas och finner att så sker. 

Reservation 
Kjell-Åke Jönsson (SD), Rune Nilsson (SD), Fredrik Mellbin (SD), Erik Rossi (SD), Joel 
Olsson (SD) och Tobias Hellström (SD) reserverar sig mot beslutet med följande 
motivering: ”Sverigedemokraterna anser att rapporten var ofullständig. Det saknades 
uppgifter hur det skulle påverka lokala byggentreprenörer. Man hade heller inte tagit hänsyn 
till eventuellt bortfall av skatteintäkter i form av uteblivet byggande. Om utredningarna är så 
dyra så är det snarare läge att se över sin egen organisation än att höja taxorna. Sverige-
demokraterna står på medborgarens sida och vi vill främja byggande och utveckling, även 
för mindre kapitalstarka hushåll. Sverigedemokraterna yrkar reservation för att tydligt 
markera och föra till protokollet att vi är emot höjningen av en redan för dyr bygglovstaxa." 
 
Expedieras till 
Byggnadsnämnden, planeringsutskottet  

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 353/14 

§ 135   
Annonsering av kommunfullmäktiges sammanträden i orts-
tidningar, mandatperioden 2015-2018 

Kommunfullmäktiges beslut 
Uppgift om tid och plats för sammanträde med Mölndals stads kommunfullmäktige under 
mandatperioden 2015-2018 ska införas i Göteborgsposten (GP) och Mölndalsposten. 
 
  
Ärendet 
Enligt kommunallagen 5 kap § 10 ska uppgift om tid och plats för ett sammanträde med 
kommunfullmäktige publiceras i den eller de ortstidningar som kommunfullmäktige 
beslutar. Uppgiften ska publiceras minst en vecka före sammanträdesdagen.  

Syftet med annonseringen är att nå så många kommunmedlemmar som möjligt. Med 
ortstidning menas en skrift som utkommer så kontinuerligt att den kan uppfattas som en 
tidning och som också har en stor spridning inom kommunen. 

 Ärendets behandling 
Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 7 oktober 2014. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 151. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014, § 209, och föreslår att uppgift 
om tid och plats för sammanträde med Mölndals stads kommunfullmäktige under mandat-
perioden 2015-2018 ska införas i Göteborgsposten (GP) och Mölndalsposten. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Stadsledningsförvaltningen (kanslienheten)  

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 98/14 

§ 136   
Svar på motion (MP) om att göra Mölndal till en fristad för förföljda 
författare 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet återremitteras till kommunstyrelsen för ytterligare beredning.  
 
  
Ärendet 
Annika Bjerrhede (MP) och Kader Hamakarim (MP) föreslår i motion den 24 februari  
2014 att Mölndals stad ska utreda möjligheterna att bli en fristadskommun för förföljda 
författare. Kommunfullmäktige har remitterat ärendet till Kultur- och Fritidsnämnden och 
Social- och arbetsmarknadsnämnden för beredning. Kultur- och Fritidsnämnden har avstyrkt 
motionen medan Social- och arbetsmarknadsnämnden har tillstyrkt den.  
 
Sedan kultur- och fritidsnämnden och social- och arbetsmarknadsnämnden yttrat sig har 
Gävle kommuns beslut att bli en fristadskommun för förföljda författare prövats av Förvalt-
ningsrätten i Falun och befunnits strida mot kommunallagen. Stadsledningsförvaltningen 
har därför fått i uppdrag att komplettera ärendet. 
 
 Ärendets behandling 
Kommunfullmäktige har den 26 februari 2014, § 27, remitterat motionen till kultur- och 
fritidsnämnden och social- och arbetsmarknadsnämnden för beredning. 

Kultur- och fritidsnämnden har behandlat ärendet den 17 juni 2014, § 42, och beslutat 
avstyrka motionen. 

Social- och arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet den 24 april 2014, § 57, och 
beslutat att tillstyrka motionen utifrån stadens perspektiv. Lämpligen är det kultur- och 
fritidsnämnden som bör ansvara för programmet utifrån de riktlinjer som finns framtagna av 
kulturrådet. Att social- och arbetsmarknadsnämnden skulle ansvara bedöms som olämpligt 
med hänsyn till författaren, att hon eller han, inte ska behöva ses som en socialbidragstagare 
och klient, utan som en kulturarbetare.  

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 25 augusti 2014, med förslaget att 
motionen, som anses besvarad, avslås. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 3 september 2014, § 128. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 september 2014, § 179, och föreslår att 
motionen avslås med hänvisning till stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 
den 25 augusti 2014. 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Ledamöternas förslag till beslut 
Annika Bjerrhede (MP) föreslår att motionen återremitteras och ger följande motivering: 
”KS avslår motionen med hänvisning till stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse.  I den 
bedömning som där görs sägs att ” ett beslut enligt motionärernas förslag skulle innebära att 
kommunen skulle överskrida sina befogenheter enligt kommunallagen ” och sedan påpekas 
lite mästrande att ”en kommun givetvis ska hålla sig inom de ramar som lagstiftningen 
medger.” Bakgrunden till detta resonemang är utfallet i Förvaltningsrätten av ett 
överklagande av ett beslut i KF i Gävle om att ge erbjuda en förföljd kulturarbetare en 
fristad.  Förvaltningsrätten konstaterar att det strider mot kommunallagen att bli medlem i 
ICORN, en internationell organisation för städer som tar emot förföljda författare och 
journalister. Men vad är det då vi som motionärer föreslagit? Jo, att ”Mölndals kommun 
utreder möjligheterna att bli en fristadskommun för en förföljd författare slut citat.”  Vi har 
inte någonstans föreslagit att kommunen ska söka medlemskap i ICORN.  Jag tycker att det 
är anmärkningsvärt att tillskriva motionärerna något som vi aldrig förslagit och sedan 
använda det som motivering för att avslå motionen. Besvarandet av motioner givetvis ska 
förhålla sig till det som motionen föreslår.” 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska återremitteras till kommunstyrelsen. 

Expedieras till 
Stadsledningsförvaltningen (stadsjuristen)  

  
 
  

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Dnr 
KS 355/12 

§ 137   
Svar på motion (S) om att förändra budgetprocessen i Mölndal 
stad 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen är besvarad i enlighet med stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 
den 4 september 2014. 
 
  
Ärendet 
Patrik Karlsson (S) föreslår i en motion den 12 november 2012 att dåvarande kommun-
ledningskontoret får i uppdrag att utreda och föreslå en ny förändrad och effektivare 
budgetprocess än den som finns idag. 

Som bakgrund anges att under senare år har budgetprocessen i Mölndal blivit en process 
med två budgetbeslut, ett på våren och ett på hösten. Grundidén med denna ordning har varit 
att ta budgetramarna, investeringar samt och mål för verksamheten i juni månad. För att 
under november månad återkomma med detaljbudget samt plan för de kommande tre åren. 
Men under senare år har det snarare varit två budgetbeslut. Förändringarna från rambeslutet 
på våren till beslutet har blivit så stora att det snarare handlar om ett nytt budgetbeslut. 
Anledningen till det kan vara flera, politiken ser möjligheter att profilera sig ytterligare en 
gång, verksamheten har fått förändrade förutsättningar och försöker “ta höjd” för det i 
höstbeslutet. 

Arbetet som läggs ner av ekonomiavdelningen och budgetberedningen blir mer omfattande 
för varje år som går. Budgetprocessen tenderar också öka i tidsomfattning vilket gör att 
fokus ibland flyttas från andra saker för att hamna i budgetprocessen. (S) tycker inte att 
detta är en effektiv modell. Det är många kommuner som idag har en budgetprocess och ett 
budgetbeslut. (S) vill genom motionen att kommunledningskontoret ges i uppdrag att föreslå 
en ny förändrad och effektiv budgetprocess i Mölndal. 1 det uppdraget ligger också att 
föreslå en process som sätter frågan om politiskt prioriterade mål för verksamheten högre på 
dagordningen i budgetprocessen. 

 Ärendets behandling 
Kommunfullmäktige har den 14 november 2012, § 143, remitterat motionen till 
kommunstyrelsen.  

Stadsledingsförvaltningens tjänsteskrivelse den 7 februari 2013, med förslaget att en 
utredning av budgetprocessen ingår som en del av det pågående arbetet med att utveckla 
stadens verksamhetsstyrning med utgångspunkt från en ny vision. I det sammanhanget kan 
motionens intentioner beaktas.  

Kommunstyrelsens arbetsutskott bordlade ärendet den 20 februari 2013, § 59. 

 

Justerare   Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott återremitterade ärendet till stadsledningsförvaltningen den 
20 november 2013, § 200. 

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 4 september 2014. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 10 september 2014, § 135. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 24 september 2014, § 180, och föreslår att 
motionen är besvarad i enlighet med stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse daterad 
den 4 september 2014. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 
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Dnr 
KS 174/14 

§ 138   
Svar på motion (V) om att Mölndalsbostäder AB inte ska betala 
koncernbidrag till Mölndals stad  

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen avslås. 
 
  
Ärendet 
Åke Nises (V) föreslår i en motion daterad den 22 april 2014 att Mölndalsbostäder AB 
(MBAB) inte ska betala koncernbidrag till Mölndals stad. Motionären menar att MBAB 
varje år betalar 10 miljoner kronor till Mölndals stad i ett så kallat koncernbidrag. 
 
 Ärendets behandling 
Kommunfullmäktige har den 23 april 2014, § 56, remitterat motionen till kommunstyrelsen.  

Stadsledningsförvaltningens tjänsteskrivelse den 13 augusti 2014, där det konstateras att 
Mölndalsbostäder AB inte betalar något koncernbidrag till Mölndals stad och därmed får 
konstateras att motionens förslag omöjligen kan genomföras. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 8 oktober 2014, § 137. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014,, § 211, och föreslår att 
motionen avslås.  

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 
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Dnr 
KS 268/14 

§ 139   
Svar på motion (SD) om vattenkraft 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen avslås med motiveringen att vattenkraft och bidrag för detta ligger utanför stadens 
kärnverksamhet. Dessutom är möjligheten till vattenkraftuttag kopplat till fallrättigheter i 
vattendraget vilka i sin tur är kopplat till fastigheterna. 
 
  
Ärendet 
Bo Sjölin (SD) föreslår i en motion den 17 juni 2014 att kommunfullmäktige beslutar att 
låta utreda möjligheterna att göra en översyn av kommunens små och stora vattendrag i 
syfte att utvinna energi, samt att en vattenkraftplan upprättas. Motionären vill också att 
metoder utreds för att stimulera fastighetsägare att nyetablera vattenkraftsutvinning där 
miljön och förutsättningarna så tillåter. 
 
 Ärendets behandling 
Kommunfullmäktige har den 18 juni 2014, § 88, remitterat motionen till kommunstyrelsen 
och tekniska nämnden.  

Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 15 september 2014, § 58. 

Kommunstyrelsens planeringsutskott har behandlat ärendet den 14 oktober 2014, § 76. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 143. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014, § 212, och föreslår att 
motionen avslås med motiveringen att vattenkraft och bidrag för detta ligger utanför stadens 
kärnverksamhet. Dessutom är möjligheten till vattenkraftuttag kopplat till fallrättigheter i 
vattendraget vilka i sin tur är kopplat till fastigheterna. 

Ledamöternas förslag till beslut 
Tobias Hellström (SD) föreslår att motionen bifalls.  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag; dels kommunstyrelsens förslag att avslå 
motionen, dels Tobias Hellströms (SD) förslag om att bifalla motionen. Därefter frågar 
ordföranden om kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens eller Tobias Hellströms (SD) 
förslag och finner att fullmäktige antar kommunstyrelsens förslag.  
 
Expedieras till 
Tekniska nämnden, planeringsutskottet  
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Dnr 
KS 269/14 

§ 140   
Svar på motion (FP) om breddad järnvägsviadukt i Lackarebäck 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen avslås med motiveringen att kostnaden för breddning av järnvägsviadukt i 
Lackarebäck bedöms hög i förhållande till nyttan, att Götalandsbanan utreds i området samt 
att det går emot stadens mål om mindre andel biltrafik. 
 
  
Ärendet 
Lars Ramboldt (FP) föreslår i en motion den 17 juni 2014 att planering startar snarast för att 
bredda järnvägsviadukten i Lackarebäck så att bilar kan mötas. Motionären menar att under 
senare år har mängden bilar som passerar östra Mölndal från Helenedal till Lackarebäcks-
motet ökat oroväckande mycket. Nu pågår bostadshusbyggnationer på ett flertal platser i 
området som så småningom kommer att öka antalet passerande bilar yterliggare. Dessutom 
finns en flaskhals på Gunnebogatan i form av en befintlig järnvägsviadukt, som numera är 
kompletterad med gång- och cykelbana. Denna mycket gamla viadukt utgör ett stort trafik-
hinder. 
 
 Ärendets behandling 
Kommunfullmäktige har den 18 juni 2014, § 87, remitterat motionen till tekniska nämnden. 

Tekniska nämnden har behandlat ärendet den 15 september 2014, § 60. 

Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 144. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014, § 213, och föreslår att 
motionen avslås med motiveringen att kostnaden för breddning av järnvägsviadukt i 
Lackarebäck bedöms hög i förhållande till nyttan, att Götalandsbanan utreds i området samt 
att det går emot stadens mål om mindre andel biltrafik. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 

Expedieras till 
Tekniska nämnden, planeringsutskottet 
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Dnr 
KS 107/14 

§ 141   
Redovisning av obesvarade motioner  

Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisningen av obesvarade motioner, daterad den 8 oktober 2014, godkänns.  
 
  
Ärendet 
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 35 ska kommunstyrelsen två gånger varje år 
redovisa de motioner som inte beretts färdigt. Redovisningen ska göras på fullmäktiges 
ordinarie sammanträden i april och oktober. Då årets oktobersammanträde är avsatt för 
första mötet med nya kommunfullmäktige som ska förrätta val så görs redovisningen av 
obesvarade motioner denna gång på fullmäktiges sammanträde i november. 

Stadsledningsförvaltningen har upprättat en sammanställning över obesvarade motioner, 
daterad den 8 oktober 2014. 

 Ärendets behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 152. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014, § 221, och föreslår att 
redovisningen av obesvarade motioner godkänns.   

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsens förslag kan antas och finner att så sker. 
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Dnr 
KS 332/14 

§ 142   
Redovisning av uppdrag, lämnade av kommunfullmäktige till 
nämnder och styrelse 

Kommunfullmäktiges beslut 
Redovisningen av uppdrag, lämnade av kommunfullmäktige till nämnder och styrelse, och 
daterad den 6 oktober 2014, läggs till handlingarna.  
 
  
Ärendet 
Kommunstyrelsen har genom godkännande av kommunstyrelsens interna kontrollplan samt 
genom uppföljning av den interna kontrollen 2014 beslutat att en redovisning av de uppdrag 
fullmäktige lämnat till nämnder och styrelse ska redovisas till fullmäktige två gånger per år.  

Stadsledningsförvaltningen har upprättat en sammanställning över uppdragen, daterad den 
6 oktober 2014. 

 Ärendets behandling 
Kommunstyrelsens arbetsutskott har behandlat ärendet den 15 oktober 2014, § 153. 

Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 29 oktober 2014, § 222, och beslutat att 
redovisningen av uppdrag, lämnade av kommunfullmäktige till nämnder och styrelse, 
överlämnas till kommunfullmäktige för kännedom. 

Beslutsgång 
Ordföranden frågar om redovisning av uppdrag, lämnade av kommunfullmäktige till 
nämnder och styrelse, kan läggas till handlingarna och finner att så sker. 
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Dnr 
KS 328/14 

§ 143   
Befrielse från uppdrag, och kompletteringsval av ledamot (MP) i 
social- och arbetsmarknadsnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kamaran Kadir (MP) befrias från uppdraget som ledamot i social- och arbetsmarknads-
nämnden. 
 
Kader Hamakarim (MP), Axgatan 11, 431 40 Mölndal, väljs till nu ledamot i social- och 
arbetsmarknadsnämnden. 
 
  
Ärendet 
Kamaran Kadir (MP) har genom skrivelse den 17 september 2014 begärt att bli befriad från 
sitt uppdrag som ledamot i social- och arbetsmarknadsnämnden. 

Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en förtroendevald från 
uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte finns särskilda skäl mot det. 

Till ny ledamot i social- och arbetsmarknadsnämnden föreslås Kader Hamakarim (MP), 
Axgatan 11, 431 40 Mölndal. 

 Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige befriar Kamaran Kadir (MP) från uppdraget 
som ledamot i social- och arbetsmarknadsnämnden och finner att så sker. 

Därefter frågar ordföranden om Kader Hamakarim (MP) kan väljas till ny ledamot i social- 
och arbetsmarknadsnämnden, och finner att så sker. 

Expedieras till 
Kamaran Kadir, Kader Hamakarim, social- och arbetsmarknadsnämnden, löneenheten, 
förtroendemannaregistret, stadshusservice 
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Dnr 
KS 385/14 

§ 144   
Begäran om att utse ny ersättare (SD) i kommunfullmäktige  

Kommunfullmäktiges beslut 
Länsstyrelsen i Västra Götalands län tillskrivs för att utse en ny ersättare (SD) i kommun-
fullmäktige i Mölndals stad. 
 
  
Dagens sammanträde 
Göran Gustavsson (SD) ber i en skrivelse den 10 oktober 2014 att bli befriad från sitt 
uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige. Det har dock kommit till fullmäktiges 
kännedom på dagens sammanträde att Göran Gustavsson har avlidit. En tyst minut hålls. 
 
 Beslutsgång 
Ordföranden meddelar att länsstyrelsen i Västra Götalands län ska tillskrivas för att utse ny 
ersättare. 

Expedieras till 
Länsstyrelsen, förtroendemannaregistret 
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Dnr 
KS 408/14 

§ 145   
Befrielse från uppdrag som ersättare (M) i kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 
Joacim Ahlqvist (M) befrias från sitt uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige. 
 
Länsstyrelsen i Västra Götalands län tillskrivs för att utse en ny ersättare (M) i kommun-
fullmäktige. 
 
  
Ärendet 
Joacim Ahlqvist (M) har i skrivelse den 10 november 2014 begärt att bli befriad från sitt 
uppdrag som ersättare i kommunfullmäktige. 

Enligt 4 kap. 9 § kommunallagen ska kommunfullmäktige befria en förtroendevald från 
uppdraget när den förtroendevalde önskar avgå, om det inte finns särskilda skäl mot det. 

 Beslutsgång 
Ordföranden frågar om kommunfullmäktige befriar Joacim Ahlqvist (M) från uppdraget 
som ersättare i kommunfullmäktige och finner att så sker. 

Ordföranden meddelar även att länsstyrelsen i Västra Götalands län ska tillskrivas för att 
utse ny ersättare. 

Expedieras till 
Länsstyrelsen, Joacim Ahlqvist, förtroendemannaregistret 
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